
Oświadczenie złożone 
przez senatora Grzegorza Wojciechowskiego 

Oświadczenie skierowane do głównego geodety kraju, prezes Głównego Urzędu Geodezji 
i Kartografii Jolanty Orlińskiej 

Szanowna Pani Prezes! 

Moje oświadczenie dotyczy niezgodności map ewidencyjnych ze stanem faktycznym. 

Z licznych spotkań i rozmów, które odbyłem, oraz informacji, jakie do mnie docierają, wynika, 
iż wielu właścicieli działek ma duży problem z przywróceniem stanu prawnego granic swoich 
działek. Otóż z aktualnych map ewidencyjnych wynikają informacje sprzeczne ze stanem 
faktycznym. Drogi polne są przesuwane w zupełnie inne miejsce, bez informowania o tym fakcie 
właścicieli sąsiednich działek, pomimo że istnieją w danym miejscu od wielu lat. 
Niejednokrotnie wielu właścicieli traci przez to możliwość dojazdu do swoich działek. Co 
więcej, nie są zachowane szerokości dróg, na przykład droga, która na mapie ma przewidzianą 
szerokość pięciu metrów, faktycznie ma trzy metry. 

W związku z zaistniałą sytuacją, zwracam się z zapytaniem, czy opisane problemy są znane pani 
prezes i czy są podejmowane w związku z tym czynności zmierzające do przywrócenia 
prawnego stanu granic działek, a jeśli tak, to jakie. 

Z poważaniem 
Grzegorz Wojciechowski 
 


